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RO.0003.4.2014.MI 

Protokół nr XLI/14 

XLI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2014 roku, która odbyła się 

w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku. 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
10

 a zakończono 11
20

. 

Na ogólną ilość 15 radnych udział w sesji wzięło 11 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 13 

Ponadto w  sesji udział wzięli: 

1. Małgorzata Wrońska  - burmistrz Miasta i Gminy Frombork 

2. Maria Rogińska – sekretarz gminy 

3. Beata Sobiło – inspektor ds. finansowych gminy Frombork 

4. Andrzej Szyszło – pracownik urzędu  

5. Marcin Zamojski – radca prawny 

6. Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 1.  

Otwarcia XLI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej we Fromborku Krzysztof Hołubowski.  

Stwierdził, iż obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę 15 radnych obecnych jest 11 radnych.  

Nieobecni: radny Rafał Ciszek, radna Anna Kozłowska, radny Przemysław Mudryk oraz radny 

Krzysztof Piotrowski.  

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Jadwigę Pawluczuk, która wyraziła zgodę.  

Ww. propozycję poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 11 radnych. 

Przeciwko głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Sekretarzem obrad została radna Jadwiga Pawluczuk. 

 

Ad. pkt 3. 

Przewodniczący Rady poinformował, że został złożony wniosek o wycofanie z porządku obrad  

projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski odczytał wniosek Komisji Budżetu i Finansów oraz 

Komisji Rewizyjnej z dnia 23.06.2014 r. w sprawie wycofania z porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady Miejskiej we 

Fromborku. 
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Radny Ryszard Pawluczuk poprosił o uzasadnienie ww. wniosku. 

 

Radna Jadwiga Pawluczuk odpowiedziała, że do końca kadencji rady pozostały trzy posiedzenia, 

dlatego nie ma sensu już cokolwiek zmieniać. Gdy będzie taka potrzeba, nowa rada może 

wprowadzić zmiany. Na trzy posiedzenia rada nie powinna zmieniać uchwały.  

 

Pod głosowanie poddano ww. wniosek.  

 

Za przyjęciem głosowało 5 radnych. 

Przeciw głosowało 5 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radny. 

Ww. wniosek nie został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do zapoznania radnych z porządkiem obrad. 

Porządek obrad:                                                                                    

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Wybór sekretarza obrad.  

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XL zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 07.05.2014 r.  

5.  Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 07.05.2014 r. 

6.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7.  Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8. Wykonanie budżetu za rok 2013: 

 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2013 r.;  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wykonania 

budżetu za 2013 r.; 

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2013 r.; 

d) dyskusja nad sprawozdaniem Burmistrza; 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r. wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Frombork za 2013 r.; 

f) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza; 

g) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Burmistrza; 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Frombork 

z tytułu wykonania budżetu za 2013 r.; 

 

9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork na lata 2014-2018; 

b) zmian w budżecie na 2014 r.;  

c) zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze  środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej; 

d) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

e) diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady Miejskiej 

we  Fromborku. 
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10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania   

11. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad.                                        

 

Ad. pkt 4. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski poddał pod głosowanie protokół nr  XL  zwyczajnej 

sesji Rady Miejskiej z dnia 7 maja 2014 r.  

 

Za przyjęciem głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Protokół został przyjęty.   

 

Ad. pkt 5. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odczytała informację z realizacji uchwał podjętych na 

XL zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z  dnia 7 maja 2014 r.  

 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Informacja z realizacji uchwał stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt 6. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiła sprawozdanie z pracy za okres od 7 maja 2014 

roku do  26 czerwca 2014 r.  

 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 7. 

 

Radna Halina Rycio stwierdziła, że bardzo ładnie wyglądają  posadzone kwiaty oraz skwerek. 

Jednakże są jeszcze rzeczy, które można zrobić niewielkim kosztem. Przy ulicy Pocztowej, naprzeciw 

budynku spółdzielczego, znajdują się pomieszczenia gospodarcze, które są odrapane, brudne, zerwana 

jest również rynna. Radna dodała, że dobrze byłoby odnowić, gdyż często przechodzą tamtędy turyści.  

Radna Halina Rycio powiedziała, że budynek, który stanowi własność pani Żandarskiej znajdujący się 

przy rynku na rogu ulicy Kapelańskiej i Mickiewicza, wygląda okropnie. Radna powiedziała, że 

z rynkiem nic teraz nie da się zrobić, ale przynajmniej można byłoby dojść do porozumienia 

z właścicielką w sprawie odnowienia tej nieruchomości.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że ten budynek należy do prywatnej osoby. 

 Radna Halina Rycio  dodała, że wie, iż jest to budynek prywatny, ale może istnieje możliwość 

porozumienia się w sprawie odnowienia. 

Radna Jadwiga Pawluczuk powiedziała, że w ubiegłym roku, radny Przemysław Mudryk rozmawiał 

z właścicielką budynku na ten temat. Próbowano ściągnąć pieniądze od właścicielki  parteru, który jest 

sprzedany. Chciano zakupić farby, pomóc w odmalowaniu, niestety nic wówczas nie udało się zrobić.  
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Radna Halina Rycio powiedziała, że prywatnej osobie może się nie udać, natomiast urząd może 

spróbować dojść do porozumienia z właścicielką. 

Radna Jadwiga Pawluczuk stwierdziła, że najlepiej by było zburzyć fontannę znajdującą się  na 

rynku.  

Radna Halina Rycio stwierdziła, że fontannę można odmalować. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że fontanna była już odmalowywana przed 

sezonem, zanim nalano wodę.  

Radna Lila Subkowska zapytała o: 

 - zasady określania maksymalnych wynagrodzeń kierowników jednostek samorządowych, 

- wysokości cen biletów wstępu na basen podczas wakacji, 

- wysokość opłat za ksero i fax wykonywane w urzędzie.  

Radna powiedziała również, że pieniądze przeznaczone na uzdrowisko, to środki  przeznaczone na 

uzbrojenie terenu. Radna zapytała, jakie prace będą wykonane w związku  z uzbrojeniem terenu. 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że pani Burmistrz Małgorzata Wrońska wspomniała 

o  posiedzeniu komisji rolnictwa sejmiku wojewódzkiego, które odbyło się we Fromborku. Radny 

zapytał, czy poruszone zostały lokalne problemy, w szczególności zabezpieczenie środków 

finansowych na remont drogi wojewódzkiej. Radny powiedział, że wie, iż organizatorem była 

komisja, ale zapytał, czy posiedzenie było zamknięte.  Radny stwierdził, iż nie było żadnej informacji, 

a szkoda, gdyż może wystąpiłoby zainteresowanie ze strony radnych i  mieszkańców uczestnictwem 

w posiedzeniu. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że na posiedzenie została zaproszona, nie była 

jego organizatorem. Pani Burmistrz dodała, że poproszono tylko o udostępnienie sali.  

Radny Ryszard Pawluczuk zapytał: 

-kiedy i czy w ogóle będzie zrobiona droga w Jędrychowie oraz czy pozostałe drogi również zostaną 

zrobione, chodzi o drogi, których remont został zgłoszony do budżetu na 2014 r. 

- o komisję do spraw wyboru Dyrektora Zespołu Szkół we Fromborku. Uprzednio na skutek różnych 

zawiłości przedstawiciel rady nie został powołany do komisji. Konkurs został unieważniony i było 

wystarczająco dużo czasu na wybór takiego przedstawiciela, jednakże do pomysłu pierwotnego już nie 

powrócono. Radny poprosił panią Burmistrz o ustosunkowanie się do tej kwestii. 

- ile kosztował stół do gry w szachy oraz z  jakich środków został zakupiony? 

- o tegoroczne koncerty organowe oraz współorganizatorów. Radny stwierdził, że wśród 

współorganizatorów nie ma Urzędu Miasta i Gminy Frombork. Radny zapytał, czy główny 

organizator występował do gminy z taką propozycją i jeżeli tak, to z jakich powodów nie przystąpiono 

do tej inicjatywy.  

- o reorganizację w urzędzie, polegającą na utworzeniu nowego referatu. Radny zapytał, co więcej 

potencjalny petent będzie mógł załatwić w takim referacie oraz o skutki finansowe  reorganizacji.  

Radna Lila Subkowska powiedziała, że wspominała na komisji, iż na placu zabaw Nivea jest za 

mało piasku. Radna zapytała, czy możliwe jest dosypanie piasku pod urządzenia. Obecnie wszystkie 

przyrządy są dla dzieci niebezpieczne. 

Radny Krzysztof Hołubowski zapytał, dlaczego katedra w porze nocnej nie jest oświetlona.  

 

Ad. pkt 8. 

 

Wykonanie budżetu za 2013 rok. 

 

a)  wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2013 r.;  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska udzieliła informacji na temat wykonania budżetu za 2013  r.  
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b)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wykonania 

budżetu za 2013 r.; 

 

Pani Beata Sobiło inspektor ds. finansowych gminy odczytała uchwałę RIO.IV-0120/138/14 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 9 kwietnia 2014 roku w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Frombork sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy Frombork za rok 2013.  

 

Uchwała Nr RIO.IV-0120/138/14 składu orzekającego Regionalnej Izby Rachunkowej w  Olsztynie 

z dnia 9 kwietnia 2014 roku stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

c)   przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2013 r.; 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Jadwiga Pawluczuk przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy Frombork za rok 2013.  

Opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

d) dyskusja nad sprawozdaniem Burmistrza; 

 

Brak pytań i uwag.  

 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r. wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Frombork za 2013 r.; 

 

Przewodniczący Rady radny Krzysztof Hołubowski odczytał projekt uchwały, po czym zapytał, czy są 

pytania lub uwagi do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 r. 

wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu  Gminy Frombork za 2013 r.  

Żadnych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

 

Za przyjęciem głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.   

 

Uchwała nr XLI/319/14 stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

f) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza; 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Jadwiga Pawluczuk przedstawiła wniosek w sprawie 

udzielania dla Burmistrza absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 r. Wniosek stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu.  

 

g)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Burmistrza; 

 

Pani Beata Sobiło odczytała uchwałę nr RIO.0120-216/14 składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 10 czerwca 2014 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej we Fromborku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Fromborka za 2013 rok. 

 

Uchwała nr RIO.0120-216/14 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

z dnia 10 czerwca 2014 roku stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
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h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Frombork 

z tytułu wykonania budżetu za 2013 r.; 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, po czym zapytał, czy są pytania lub uwagi do 

projektu uchwały w sprawie udzielania absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Frombork z tytułu 

wykonania budżetu za 2013 rok.  

Żadnych uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała nr XLI/320/14 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. pkt 9. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski odczytał wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa złożony na posiedzeniu  23 czerwca 2014 r., stanowiący, aby środki finansowe na 

rekonstrukcję odwiertu geotermalnego, niezbędny remont kotłowni we Fromborku oraz monitoring w 

zadaniu ,,Zagospodarowanie terenu nadbrzeża  portowego we Fromborku z placem zabaw”  zwiększyć  

z  zadania inwestycyjnego ,,Chata Rybacka we Fromborku – adaptacja budynku byłego dworca PKP 

na cele kulturalne”. 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że propozycja przeznaczenia kwoty z remontu nie znalazła 

poparcia w komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa ze względu na to, iż przy uchwalaniu 

budżetu zgłaszane były zastrzeżenia, że kwota w tym dziale  jest niewystarczająca. Okazało się 

również, że z tych pieniędzy trzeba będzie zapłacić za drogę wykonaną w Narusie, jest to około 

60 000 zł. Radny zapytał, czy wyjaśniła się już sprawa z zapłatą za drogę w Biedkowie. Jak zostanie 

jeszcze zabrana ta kwota z tego działu, gmina może zapomnieć o  jakichkolwiek remontach dróg. 

Komisja wnioskowała o przeznaczenie na te zadania pieniędzy z  modernizacji byłego dworca PKP, 

dlatego gdyż jest tam przeznaczona kwota 153 000 zł. Dworzec PKP wejdzie do programu Chata 

Rybacka, więc nie będzie już oddzielnym zadaniem, lecz ujętym w  ramach projektu unijnego. Radny 

powiedział, że  z tych pieniędzy pan Andrzej Szyszło wnioskował o 32 000 zł oraz na zmiany w  

planie 29 000 zł. Komisja wzięła pod uwagę również fakt, że w  zadaniach inwestycyjnych na 2014 

rok rekonstrukcja odwiertu nie została ujęta, a była ujęta we  wcześniejszym budżecie. Na 2013 r. w  

na to zadanie w budżecie było przewidziane 30 000 zł, nie zostało zrealizowane, a w  budżecie na 

2014 rok nie zostało ujęte, natomiast teraz okazało się, iż jest to rzeczą niezbędną. Komisja nie neguje, 

ważności inwestycji gdyż niedługo pozwolenie i koncesja ulegną wygaśnięciu.  

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że obcięcie tych środków, nie jest obcięciem środków na remonty 

dróg, tylko środków inwestycyjnych  na zjazdy do działki pana Ciacha, o których obcięcie 

przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa sam wnioskował.  

Radny Ryszard Pawluczuk stwierdził, że wnioskował, aby tych zjazdów nie robić, jednakże 

równocześnie nie wnioskował, aby pieniądze tego działu zabrać. Należałoby znaleźć inne 

przeznaczenie dla tych środków, czyli na remonty bieżące dróg.  



7 
 

Pan Andrzej Szyszło dodał, że zabranie z dworca środków finansowych może nastąpić tylko na 

chwilę, gdyż później pieniądze trzeba będzie i tak  znaleźć. Jeżeli chodzi o odwiert, to nie był 

planowany, gdyż sam odwiert to milionowe wydatki. Wskazana suma kilkunastu tysięcy złotych, to 

wynagrodzenie dla firmy konsultingowej, o pracy której wspomniała pani Burmistrz,  za zdobycie 

pieniędzy na bardzo dobrych warunkach. Gmina może uzyskać dofinasowanie do 100 % bez wkładu 

własnego na odwiert geotermalny. Szansa ta pojawiła się miesiąc temu, wskazana firma 

poinformowała, że istnieją takie możliwości, aby uzyskać pieniądze.  Dlatego nie było to ujęte 

w  budżecie na 2014 rok. Trzecią rzeczą jest kotłowania. Kotłownia ma ,,swoje  lata”. Urząd nadzoru 

technicznego zamknął jeden z kotłów. Kocioł musi zostać wyremontowany, gdyż zasila   pół  miasta, 

a  na tych dwóch pozostałych kotłowania nie da rady  zimą ogrzać miasta.  

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że jest świadom, że za 30 000 zł nie wykona się 

rekonstrukcji odwiertu, który będzie kosztował ponad trzy miliony złotych, są to tylko pieniądze 

przeznaczone na prace przygotowawcze do odtworzenia odwiertu.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że na 2014 rok nie było żadnych perspektyw  na 

otrzymanie dofinasowania. Dopiero od 2015 roku ruszają nowe programy dofinansowań ,w których 

możliwe jest uzyskanie dofinasowania. W obecnym roku pojawiała się możliwość dofinasowania nie z 

Urzędu Marszałkowskiego lecz z Narodowego Funduszu Zdrowia w 100 %. Jeżeli gmina otrzymuje 

taką szansę, to warto podjąć starania w celu uzyskania dofinasowania. Konstruując budżet na 2014 

rok, wiadome było, iż nie ma na obecny rok jakiegokolwiek źródła, aby pozyskać środki finansowe. 

Jednakże pojawiała się okazja, więc warto spróbować, gdyż jest to duża szansa na otrzymanie  

dofinasowania. Narodowy Fundusz Zdrowia uruchomił program, zależny od szybkości złożenia 

wniosku. Im urząd szybciej złoży wniosek, tym szybciej będzie w kolejce do uzyskania środków.  

Radny Ryszard Pawluczuk dodał, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa nie jest 

przeciwna pracom przy odwiercie, gdyż uzdrowisko jest absolutnym priorytetem. Komisja nie godzi 

się tylko na cięcia z działu drogi publiczne, dlatego, że  przy takich cięciach, można już teraz 

stwierdzić, iż w tym dziale pieniądze nie były przeznaczone na remonty i inwestycje tylko jako 

przechowalnia pieniędzy na uzupełnienie braków budżetowych i nieprzewidziane wydatki.  

Radna Halina Rycio powiedziała, że środki te są zabierane nie z dróg, lecz z konkretnej drogi na 

Niewiastowo, gdzie stoi jeden budynek.  Z byłego dworca PKP nie powinny zostać zabrane środki 

finansowe, z tego względu, iż jak powstał tam plac zabaw, to odremontowanie budynku byłego 

dworca PKP stanowiłoby ciąg, co jest wizytówką. Pozostawienie tej inwestycji powoduje niszczenie, 

tym bardziej, że na dworzec gmina uzyskała środki finansowe. Jeżeli dworzec nie zostanie  

wyremontowany, pieniądze przepadną.  

Pani Beata Sobiło dodała, że na pewno do końca roku pojawią się dodatkowe koszty związane 

z  realizacją adaptacji budynku byłego dworca PKP.  

Radny Ryszard Pawluczuk zapytał, czy inwestycja  będzie realizowana w  ramach programu Chaty 

Rybackiej, czy jako oddzielne zadanie? 

Pani Beata Sobiło odpowiedziała, że inwestycje są połączone w jedno zadanie ,,Chata Rybacka – 

adaptacja byłego  budynku dworca PKP na cele kulturalne”. Środki  te muszą pozostać w tym dziale.  

Radny Ryszard Pawluczuk zapytał, jakie będzie dofinasowanie do tej inwestycji. 

Pani Beata Sobiło odpowiedziała, że na obecną chwilę to 32 000 zł, o które wnioskował pana Andrzej 

Szyszło. Umowa jest na 1 000 000 zł, ale nie są znane ostateczne koszty, które poniesie urząd.  
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Radna Halina Rycio dodała, że odstąpiono od tego, aby budować oddzielnie Chatę  Rybacką, gdyż 

jest to większy koszt utrzymania oraz zupełnie nowe zadanie. Dworca na mieszkania przeznaczyć nie 

można, gdyż taki jest warunek przekazania przez PKP budynku gminie. Budynek byłego dworca PKP 

można przeznaczyć na cele kulturalne, wiec należy to wykorzystać.  

Radny Ryszard Pawluczuk stwierdził, że wszystkie zadania są realizowane kosztem mieszkańców 

gminy. Mieszkańcy gminy nie domagają się zbyt wiele, chcą tylko posiadać możliwość dobrego 

dojazdu, mieć czysto i sucho na drogach, z których korzystają.  

Radna Halina Rycio zapytała, czy w  poprzednich latach  były remontowane jakieś drogi. 

Radny Ryszard Pawluczuk odpowiedział, że wszystkie pieniądze przeznaczone  na drogi pochłonęło 

Osiedle Słoneczne.  

Sołtys Józef Korybski powiedział, że wszystkie zrobione drogi zostały wykonane  z  funduszu 

sołeckiego.  

Radny Ryszard Pawluczuk dodał, że inwestycje zostały wykonane przy wkładzie własnej pracy, 

która nie jest brana pod uwagę.   

Radna Halina Rycio zapytała, dlaczego wcześniej  ten problem nie był zgłaszany. 

Sołtys Józef Korybski powiedział, że problem dróg poruszany jest cały czas. Droga robiona jest już 

trzeci rok, a z pieniędzy sołeckich będzie robiona jeszcze przez 20 lat. 

Radna Halina Rycio odpowiedziała, że to prawda, gdyż środki z funduszu sołeckiego są niskie.  

Radny Robert Markun stwierdził, iż  drogi są pozaczynane, mieszkańcy robią drogi sami, pozyskują 

materiały i sami remontują. Radny dodał, że nie widział, aby w  mieście mieszkańcy robili chodniki 

w  czynie społecznym.  

Radny Ryszard Pawluczuk dodał, że ten temat dosadnie został zaprezentowany podczas wszystkich 

objazdów pani Burmistrz po miejscowościach.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że niestety środków finansowych z  inwestycji 

Chata Rybacka nie można zdjąć. Jeżeli nie zostaną podjęte takie zmiany w budżecie, gmina będzie 

zablokowana. Poszukiwany był jak najmniejszy uszczerbek.  Pani Burmistrz dodała, że z panem 

Andrzejem Szyszło długo trwała debata,  gdyż nie chciano zdejmować pieniędzy z  dróg. Pani 

Burmistrz dodała, że w ostateczności uznali, iż zjazd na prywatną posesję nie jest aż tak priorytetową 

sprawą, jak te rzeczy, które są wpisane w zmianach (monitoring, odwiert, kotłowania). Pani Burmistrz 

powiedziała, że szkoda zmarnować taką sytuację, gdyż może drugi raz się nie zdarzyć.  

Radna Lila Subkowska zapytała, czy są jakieś programy, w których gmina mogłaby uzyskać 

pieniądze zewnętrzne na remonty dróg. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że obecny okres jest trochę ,,martwy”, gdyż 

trwają rozliczenia z poprzednich okresów. Jeżeli pojawią się jakiekolwiek możliwości uzyskania 

dofinasowania takie jak na odwiert, to urząd będzie starał się do niech przystępować i ich nie 

lekceważyć, ale wszystkie pojawiające się wykorzystywać. 

Radna Halina Rycio stwierdziła, że od przyszłego roku zaczyna się nowy okres dofinasowań, dlatego 

trzeba już w urzędzie ,,trzymać rękę na pulsie” może pojawią się jakieś możliwości dofinasowania.  
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Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski dodał, że tak jak wspomniał wcześniej nie tylko 

powiat, ale i województwo dofinansowują drogi. Obecnie powiat dofinansowuje drogę 

w  Brzeszczynach. Radny powiedział, że trzeba już zacząć przypominać się, aby na przyszły rok o 

gminie Frombork pamiętano.  

Sołtys Józef Korybski dodał, że co roku przed tworzeniem budżetu pisze pismo o dofinasowanie 

remontu drogi. Nic nie jest robione, a to co zostało wykonane, finansowane było ze środków 

sołeckich.  

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że wszystko „położyła” kotłowania, na to nie ma się 

wpływu.  Naprawa będzie kosztowała dużo, a jest to konieczne ze względu na zimę. Już jest decyzja 

nadzoru wydana o zamknięciu jednego z  trzech kotłów. 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że komisja rozważała możliwość  zwiększenia kwoty 

kredytu o 40 000 zł. Kredyt 5 000 0000 zł zostanie refundowany z projektu unijnego, więc kosztem 

gminy byłyby odsetki . 

Pani Beata Sobiło powiedziała, że wydatków bieżących gmina nie może kredytować, a remont drogi 

to jest wydatek bieżący. Dołożenie 40 000 zł do kredytu, nie jest możliwe, gdyż kredyt brany jest na 

konkretne zadanie i środki są refundowane z Unii Europejskiej.  

Radna Halina Rycio zapytała, czy wysypisko również jest refundowane. 

 Pani Beata Sobiło odpowiedziała, że tak  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski odczytał wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Rolnictwa złożony na posiedzeniu  23 czerwca 2014 r., aby środki finansowe na rekonstrukcję 

odwiertu geotermalnego, niezbędny remont kotłowni we Fromborku oraz monitoring w zadaniu 

,,Zagospodarowanie terenu nadbrzeża  portowego we Fromborku z placem zabaw”  zwiększyć  z  

zadania inwestycyjnego ,,Chata Rybacka we Fromborku – adaptacja budynku byłego dworca PKP na 

cele kulturalne”. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że jeżeli są w zmianach również środki na 

odwiert, to można wziąć większy kredyt. 

Pani Beata Sobiło powiedziała, że gmina na odwiert nie bierze kredytu. To jest zupełnie inna 

procedura.  

Radna Agnieszka Wrońska zapytała, czy jeżeli takie przeniesienie jest niemożliwe z przyczyn 

formalnych, związanych z zasadami finasowania, to czy warto głosować nad czymś co i tak wejść w 

życie nie może. 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że może wejść w życie, gdyż są to środki własne gminy. 

Radna Agnieszka Wrońska stwierdziła, że są to środki własne przeznaczone na konkretny cel.  

Pani Beata Sobiło powiedziała, że poza tym zostały również podpisane umowy.  

Radny Ryszard Pawluczuk zapytał panią Beatę Sobiło, czy można przenosić środki własne 

pomiędzy rozdziałami? 
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Pani Beata Sobiło odpowiedziała, że środki można przenosić. Pani Beata Sobiło dodała, że bez sensu 

jest przenoszenie z jednego do drugiego działu, jeśli za jakiś czas okaże się, że trzeba będzie wrócić do 

tego samego. Lepiej od razu zabrać to, co jest do zabrania, a to co jest do odzyskania, niech zostanie. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski stwierdził, że możliwości są, ale ekonomia i logika 

nie preferują takich rozwiązań.  

Radna Jadwiga Pawluczuk zapytała, czy jest możliwość wzięcia jakiegokolwiek innego kredytu 

40 000 zł na drogi. 

Pani Beata Sobiło powiedziała, że gmina kredyty może zaciągać tylko na wydatki inwestycyjne, 

a  remont drogi jest zadaniem bieżącym. 

Radna Halina Rycio zapytała, czy remont każdej drogi jest wydatkiem bieżącym. Gmina brała kredyt 

na drogę w  Drewnowie. 

Pani Beata Sobiło odpowiedziała, że była to budowa drogi. 

Sołtys Henryk Szyrwiński powiedział, że chodzi o ukończenie dróg. W Jędrychowie brakuje płyt na 

300 metrów drogi, natomiast w Wielkim Wierznie 100 metrów. Jest możliwość zakupienia takich płyt. 

Drogi ,,rozgrzebane” są trzy lata. Sołtys powiedział, że na część drogi  płyty otrzymał za darmo 

z Osiedla, położenie drogi zasponsorował leśniczy Zaporowa. Był to koszt 16 000 zł.  

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że remont jest już zaplanowany. Płyty będą kupione i położone 

do października. 

Radna Halina Rycio zapytała, czy będą zrobione drogi w Jędrychowie i w Wielkim Wierznie. 

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że tak. Problem polega na tym, że gminę stać na położenie drogi 

tylko pod kołami jeżdżących samochodów, a  90 % dostępnych płyt ma szerokość 1,5 metra  i nie- 

ważne jak się układa, wychodzi droga  3 metrowej szerokości. Jest to płacenie za beton, który nie jest 

wykorzystywany. Pan Andrzej Szyszło powiedział, że dzięki wspólnym poszukiwaniom ,za co 

dziękuje panu Henrykowi Szyrwińskiemu udało się w końcu znaleźć, nie tylko w ogłoszeniach 

internetowych, ale w rzeczywistości, płyty węższe, które są trudne do kupienia. Płyty są dostępne 

w  Bartoszycach. Opłata jest za m
2
, a przy takiej ilości jest to duża różnica, dzięki czemu opłacony 

zostaje również transport. Opóźnienie nastąpiło tylko z powodu barku odpowiednich płyt. Gdyby 

zakupione zostały jakiekolwiek płyty, to  przeznaczona kwota wystarczyłaby   na drogi na jedno 

sołectwo.  

Radny Ryszard Pawluczuk zapytał, z jakich pieniędzy zostaną zakupione płyty na drogi. 

Pani Beata Sobiło odpowiedziała, że z remontów dróg.  

Radny Ryszard Pawluczuk stwierdził, że jest to przesuwanie problemów w czasie. Radny dodał, 

iż  nie rozumie, dlaczego nie można tych płyt z Bartoszyc kupić teraz, skoro wystawione jest 

ogłoszenie od dłuższego czasu. Już w marcu była prowadzona  rozmowa na ten temat. 

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że dostał taką wiadomość od pana Henryka Szywińskiego przed 

obecną sesją. Pan Andrzej Szyszło zapewnił, iż do października droga zostanie zrobiona . 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zamknął dyskusję dotyczącą płyt.  Stwierdził, 

iż  zadeklarowano, że płyty zostaną zakupione oraz droga zostanie zrobiona do października.  
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Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa złożony na posiedzeniu  23 czerwca 2014 r., stanowiący, aby środki 

finansowe na rekonstrukcję odwiertu geotermalnego, niezbędny remont kotłowni we Fromborku oraz 

monitoring w zadaniu ,,Zagospodarowanie terenu nadbrzeża  portowego we Fromborku z placem 

zabaw”  zwiększyć  z  zadania inwestycyjnego ,,Chata Rybacka we Fromborku – adaptacja budynku 

byłego dworca PKP na cele kulturalne”. 

Za przyjęciem głosowało 5 radnych. 

Przeciw głosowało 5 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radny. 

Wniosek nie został przyjęty.  

 

Pani Beata Sobiło powiedziała, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Frombork na lata 2014-2018 oraz projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2014 r. 

zmieniły się w związku z  kredytem. Pani Beata Sobiło powiedziała, że w projekcie uchwały, który 

dostali radni w pierwotnej wersji zmienił się plan wydatków w związku z zadaniem ,,Atrakcyjność 

gminy Frombork dla projektów inwestycyjnych” wydatki zmienią się o kwotę 4 295 240 zł. Wpłynęło 

to na deficyt budżetu, który obecnie wynosi 9 031 061 zł. Zmiana wynika z tego, iż całe to zadanie 

musi zostać  ujęte w obecnym roku w budżecie i do kredytowania. W pierwszej wersji proponowane 

było ujęcie tylko tej części, która będzie w obecnym roku finansowana, natomiast druga część w 

przyszłym roku. Niestety Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła swoją opinię, że całość kredytu 

musi być w tym roku. W związku z tym w uchwale budżetowej zmieni się deficyt, a co za tym idzie 

zmieni się Wieloletnia Prognoza Finansowa. Jednakże zgodnie z art. 243 ustawy o  finansach 

publicznych, zaciągany kredyt podlega wyłączeniu ze wskaźników, więc nie ma wpływu na ich 

zachwianie. Jest to kredyt  refundowany ze środków europejskich.  

 

Radna Halina Rycio stwierdziła, że widziała podpisaną umowę.  

 

Pani Beata Sobiło powiedziała, że starała się podzielić  na kredyt dwie części, ale Regionalna Izba  

Obrachunkowa nie przychyliła się do takiego rozwiązania. Nie zmienia to jednak postaci, że kredyt 

w  dalszym ciągu przyznawany będzie w transzach, tak jak było to ujęte w pierwotnej wersji.  

a)  Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLI/321/14 Rady Miejskiej 

we  Fromborku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Frombork na lata 2014-2018; 

 

Za przyjęciem głosowało 6 radnych. 

Przeciw głosowało 3  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2  radnych.  

Uchwała nr XLI/321/14 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

b) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLI/322/14 Rady Miejskiej 

we  Fromborku w sprawie zmian w budżecie na 2014 rok; 

 

Za przyjęciem głosowało 6 radnych. 

Przeciw głosowało 3  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2  radnych.  

Uchwała nr XLI/322/14 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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c) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLI/323/14 Rady Miejskiej 

we  Fromborku w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej; 

 

Za przyjęciem głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych 

Uchwała nr XLI/323/14 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

d) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLI/324/14 Rady Miejskiej 

we  Fromborku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami 

umów dzierżawy na kolejny okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na 

okres do 3 lat; 

Za przyjęciem głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych 

Uchwała nr XLI/324/14 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

e) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLI/325/14 Rady Miejskiej we Fromborku 

w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Rady 

Miejskiej we Fromborku; 

 

Za przyjęciem głosowało 5 radnych. 

Przeciw głosowało 5 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1  radnych 

 Projekt uchwały nie został przyjęty.  

10
50  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zarządził kilkuminutową przerwę.  

11
05

 Przewodniczący Rady wznowił obrady zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku.   

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski stwierdził iż obrady są prawomocne, gdyż na ogólną 

liczbę 15 radnych obecnych jest 10 radnych.  

 

Ad. pkt 10. 

 

Pani Maria Rogińska powiedziała, że minimalne wynagrodzenie określa ustawa o pracownikach 

samorządowych. Ustawa o pracownikach samorządowych nakłada obowiązek na burmistrzów, aby 

ustalili maksymalne wynagrodzenie dla kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

W maksymalne wynagrodzenie wchodzą wszystkie składniki. Co jakiś czas konieczna jest 

rewaloryzacja, gdyż zmienia się staż pracy, corocznie podwyższane jest  wynagrodzenie. Aby dana 

osoba mogła dalej awansować o inflację, a wynagrodzenie mogło  wzrastać,  podwyższa się 

wynagrodzenie w zależności od sytuacji 
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Radna Jadwiga Pawluczuk zapytała, czy co roku podwyższa się wynagrodzenie. 

 

Pani Maria Rogińska odpowiedziała, że nie,  tylko w  miarę potrzeby. Corocznie doliczane jest 3 % 

do wynagrodzenia, dochodzi do tego jeszcze staż pracy. 

 

Radna Halina Rycio zapytała, czy chodzi  o kierownika ośrodka pomocy społecznej. 

 

Pani Maria Rogińska odpowiedziała, że tak.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska dodała, że pani kierownik przekroczyła maksymalną kwotę 

i dlatego konieczne było podwyższenie.  

 

Pani Maria Rogińska dodała, że taka sytuacja będzie występowała co jakiś czas .  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że ceny biletów na basen nie zmieniły się  w 

stosunku do ubiegłego roku . Opłata wynosi 2 zł dla dzieci, młodzieży szkolnej i akademickiej, 

żołnierzy, rencistów i emerytów, a 4,50 zł dla pozostałych osób. Opłata za korzystanie z parkingu 

wynosi 5,50 zł. Karnet dla dzieci, młodzieży szkolnej i akademickiej, żołnierzy, rencistów i emerytów 

wynosi 30 zł, natomiast 60 zł dla pozostałych osób.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jeżeli chodzi o opłatę za ksero i fax opłaty 

wynoszą: 

kserokopia strony A4 jednostronnie (czarno-biały) do 10 stron        0,30 zł 

kserokopia strony A4 jednostronnie (czarno-biały) od 10 stron        0,80 zł 

kserokopia strony A4 dwustronnie  (czarno-biały)     0,50 zł 

kserokopia strony A3 jednostronnie (czarno-biały)    0,80 zł 

kserokopia strony A4 dwustronnie (czarno-biały)    1,20 zł 

kserokopia strony A4 jednostronnie (kolor)     1,60 zł 

kserokopia strony A4 dwustronnie  (kolor)      2,20 zł 

kserokopia strony A3 jednostronnie (kolor)     2,50 zł 

kserokopia strony A3 dwustronnie (kolor)     3,30 zł 

nadanie faxu         4,50 zł 

do każdej ceny za usługę dolicza się 23 % podatku VAT.  

 

Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o uzdrowisko to inwestycja ta polega na położeniu dróg, 

sieci wodnej i kanalizacyjnej, elektrycznej. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że na posiedzenie Komisji Rolnictwa  Sejmiku 

Wojewódzkiego była zaproszona przez przewodniczącego. Nie organizowała tego spotkania. Zostały 

poruszone sprawy dotyczące drogi. Komisja wysłuchała, lecz nie udzieliła żadnej odpowiedzi.  

 

Pani Burmistrz dodała, że jeżeli chodzi o drogę w Jędrychowie, została już udzielona odpowiedź, 

że  droga zostanie położona w tym roku. 

 

Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o członka do komisji konkursowej na dyrektora Zespołu 

Szkół we Fromborku widziała, że przy pierwszym konkursie radni chcieli wyłonić na sesji członka 

komisji. Kolejna sesja (obecna) odbywa się pod koniec czerwca, dlatego postanowiła zostawić skład, 

z  pewnym wyjątkiem. W dziale księgowym jest tylko pani Beata i gdyby była zabrana na cały dzień, 

dział zostałby zamknięty, dlatego została dokonana jedna zmiana personalna.  

 

Pani Burmistrz powiedziała, że cena stołu do szachów wyniosła 2 500 zł. Stół został zakupiony 

z  ,,funduszu alkoholowego”.  

 

Pani Burmistrz powiedziała, że pan który organizuje koncerty organowe, poinformował, iż miasto 

wykupywało koncert w Dni Fromborka. Na przełomie kwietnia-maja kontaktował się telefonicznie, 



14 
 

nie przedstawił oferty, powiedział, że koncert mógłby kosztować od 5 do 8 tysięcy. Jest to dość 

wysoka kwota, a koncert jest zamknięty i również biletowany.  Czy miasto wykupi koncert, czy nie to 

i tak się odbędzie a mieszkańcy będą musieli zapłacić za bilety. Została przedstawiona oferta przez 

pana Arkadiusza Popławskiego wielokrotnie tańsza. Koncert zostanie wykupiony na Dni Fromborka 

i  odbędzie się w sobotę, a wstęp będzie wolny dla wszystkich mieszkańców i gości. Za środki, które 

pozostały z  koncertu, w ramach festiwalu można wykupić na trzeci dzień Dni Fromborka ofertę 

przedstawioną przez Radio Olsztyn.  

 

Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o  reorganizację w urzędzie, to miała na celu 

usprawnienie pracy w urzędzie, gdyż pracownicy, którzy teraz znajdują się w  jednym dziale, mają 

jednego kierownika. Praca jest rozdzielona, a tak z obserwacji wynikało, że kilka osób wykonywało tę 

samą pracę, czyli dział komunalny oraz dział budownictwa.  Obecnie praca jest trochę inaczej 

przekierowana, a skutki finansowe są związane z dodatkiem do pensji dla kierownika. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że katedra obecnie oświetlona jest do godziny 22. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że katedra nie jest oświetlona. Jest 

ciemno przez całą noc. 

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że o godz. 22 jest jeszcze widno, oświetlenie można włączyć 

później.  

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że włączanie świateł reguluje się. 

Obecnie nie palą się światła, przyjeżdżają turyści, a we Fromborku jest ciemno.  

 

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że można ustawić godzinę ,o której światła się wyłączają.  Istnieje 

możliwość przestawienia godziny, ale wiążą się z tym skutki finansowe. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że światła powinny być włączone do 

północy. Na uroczystości fromborskie światła świeciły się całą noc.  

 

Radna Jadwiga Pawluczuk powiedziała, że Pani Burmistrz mówiła o zakończeniu sprawy drogi 

w Narusie, gdzie wszystko zakończyło się polubownie. Jak to wyglądało? 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że pan były wiceburmistrz potwierdził, że droga 

została zlecona. Zostało zawarte potwierdzenie zawarcia umowy i na tej podstawie można wystawić 

fakturę. Została również uwzględniona kompensata, gdyż firma ta posiadała zaległości względem 

urzędu. Kwota zostało o tę różnicę pomniejszona i wypłacona, a firma wycofa pozew. 

 

Radna Halina Rycio zapytała, jak wygląda sprawa Osiedla Słonecznego. Tam również były 

niejasności.  

 

Radca prawny Marcin Zamojski powiedział, że sąd w Trójmieście działa dosyć powolnie i na 

obecną chwilę pan Gołębiewski złożył wniosek o powołanie biegłego, który wyceni wartość 

wykonanych prac. Jeżeli chodzi o rozstrzygnięcie, to długa droga przed urzędem, bo miedzy jedną 

a druga rozprawą mija nawet kilka miesięcy.  

 

Radna Halina Rycio zapytała, ile wynosiła kwota wypłacona za drogę w Narusie.  

 

Pani Beata Sobiło odpowiedział, że kwota ta wyniosła 56 500 zł .  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że  pytał o drogę w Jędrychowie i pozostałe. 

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że pytała również o budynki gospodarcze, czy będą odmalowane.  
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Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że tak jak wspominała, postara się wraz  

z  komisją porządkową jakoś wpłynąć na właściciela w sprawie odmalowania budynku. Jeżeli chodzi 

o komórki gminne, zależy ile środków potrzeba na odmalowanie.  

 

Ad. pkt 11. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że radni otrzymali przekierowane przez 

niego pismo pani Krystyny Lewańskiej. Jest to list otwarty z prośbą o odczytanie na dzisiejszej sesji. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy list ma zostać odczytany. Radny dodał, że każdy z radnych 

list otrzymał i się z nim zapoznał, więc prosi o propozycje.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że wszyscy przeczytali list. Radna dodała, że dotychczas nie było 

zwyczaju, aby jakikolwiek list był odczytywany na sesji, tym bardziej, iż każdy list otrzymał. Radna 

zapytała, czy sołtysi również otrzymali list.   

 

Sołtysi odpowiedzieli, że  również otrzymali list.  

 

Radna Halina Rycio dodała, że list dostępny jest również w internecie. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że przypuszcza, że radni przeanalizowali dogłębnie list i posiadają 

na ten temat swoje opinie. Przewodniczący Rady dodał, że nie widzi głosów za odczytywaniem tego 

listu. Jest również prośba w piśmie o umieszczenie tego listu na stronie internetowej miasta. Rada nie 

powinna zajmować się tą kwestią. Przekazuje to do decyzji pani Burmistrz.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska poprosiła radcę prawnego o wyjaśnienie, co powinno 

znajdować się oficjalnej stronie miasta. 

 

Radca prawny Marcin Zamojski powiedział, że taki list nie powinien być publikowany na oficjalnej 

stronie  urzędu miasta. Na takiej stronie są publikowane informacje dotyczące pracy urzędu, pracy 

rady, ewentualnie informacje dotyczące mieszkańców.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska dodała, że nie jest to portal społecznościowy. 

 

Radca prawny Marcin Zamojski powiedział, że strona ta nie jest miejscem na takie publikacje. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, czy ktoś w tej kwestii ma jakieś sugestie, 

nie zgadza się z takim stanowiskiem .  

 

Sugestii i pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski poinformował, że w wakacje odbędzie się  przy okazji 

Dni Fromborka nadzwyczajna sesja dotycząca wręczenia Tytułu Honorowego Obywatela Fromborka 

panu Adamowi Massalskiemu. Kapituła wyróżnień zwróciła się z takim wnioskiem, opiniując go 

pozytywnie. Planowany termin to 1 sierpnia (piątek) w godzinach popołudniowych, aby jednocześnie 

połączyć to z  uroczystościami, które odbędą się w piątek na Wzgórzu Katedralnym.  

 

Sołtys Iwona Kopaniarz podziękowała Pani Burmistrz Małgorzacie Wrońskiej oraz Panu Adamowi 

Rogińskiemu za pomoc w ogrodzeniu placu zabaw w Drewnowie.  Pani sołtys dodała, ze sołectwo 

samo by tego nie zrobiło. 
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Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że ma nadzieję, iż  plac zabaw będzie bezpiecznie 

służył  dzieciom.  

 

Ad. pkt 12. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku radny 

Krzysztof Hołubowski zamknął obrady XLI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku. 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Sekretarz obrad:  Jadwiga Pawluczuk 

Protokołowała: Monika Iwańska  

 

Obrady XLI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2014 r. zostały 

utrwalone na płycie CD, która znajduje się w biurze rady.  

 

Materiały przekazane radnym i sołtysom  wraz  z projektami uchwał w dniu 18.06.2014 r.  

 Uchwała Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie poparcia apelu 

o  niedopuszczenie do wprowadzenia do polskiego porządku prawnego referendum 

tematycznego bez progu frekwencyjnego. 

 List otwarty do Rady Miejskiej we Fromborku pani Krystyny Lewańskiej.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  

/-/ Krzysztof Hołubowski   


